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Niculescu (ANRE): Lucram la schimbarea regulilor de racordare; modificarile vor

viza toti producatorii de energie

Autoritatea Nationala de Reglementare în  domeniul Energiei lucreaza la o modificare a metodologiei de

racordare  si am propus doua principii, respectiv instituirea unei garantii de 5%  din valoarea ATR-urilor

si un principiu de acordare a avizelor tehnice  de racordare pe baza de licitatii, a declarat, marti,

presedintele ANRE,  George Niculescu.

"Lucram într-adevar la o modificare a metodologiei de racordare. Este  vorba despre schimbarea regulilor de

racordare, pentru ca trebuie sa  punem în balanta si sa vedem exact ce ne dorim. Nu vor fi modificari  doar pentru

producatorii de energie din surse regenerabile, ci pentru  toti producatorii, în general. Ne dorim, din punctul de

vedere al  Autoritatii de Reglementare, mai multi megawati instalati în retele,  care sa produca energie, care sa

genereze energie ieftina care sa puna  presiune pe pret si nu ne dorim foarte multi megawati pe hârtie, în  proiecte

care nu se vor finaliza sau au o rata mica de succes în ceea ce  priveste implementarea. De aceea am venit cu

propunerea si am organizat  în cadrul Senatului, saptamâna trecuta, o sedinta de lucru, tocmai  pentru ca suntem în

plin proces de transparenta la Autoritatea de  Reglementare cu aceasta noua metodologie de racordare. Am propus

doua  principii: instituirea unei garantii în valoare de 5% din valoarea  ATR-urilor (avize tehnice de racordare n.r),

lucrarilor din ATR, lucru  care, cumva, sa probeze bonitatea, interesul investitorului de a realiza  acea investitie, si

un alt principiu de acordare a avizelor tehnice de  racordare, dupa un principiu de licitatii. Deci un cadru

concurential  între doritorii de putere instalata în retelele de distributie si în  reteaua de transport, care sa se faca pe

principii de concurenta, în  functie de disponibilul care va fi aratat de un studiu de solutie global  pe care noi am

propus sa-l efectueze colegii de la Transelectrica", a  explicat Niculescu la o conferinta pe teme de energie.

El a adaugat ca se deruleaza discutii privind modul în care va fi  realizat acest studiu global, care sa cuprinda

fiecare segment de retea,  sa se stie exact disponibilul pe fiecare segment de retea în asa fel  încât sa poate fi

"monetizat si materializat" disponibilul din retele,  în interesul dezvoltatorilor, al producatorilor seriosi de energie

din  surse regenerabile.

Presedintele ANRE a subliniat ca, de la începutul anului, exista  autorizatii de înfiintare acordate pentru o putere

de 132 de MW si  licenta doar de 10 megawati.

"Deci vedem ca la licentiere, dupa ce constructia este gata, puterea  instalata care vine la licentiat este mult mai

mica decât puterea  instalata care vine la autorizatie de înfiintare", a punctat Niculescu,  care a participat marti la

ZF Power Summit.
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